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Eindhoven, 17-4-2024 

Betreft: Adviesaanvraag betreffende het Integraal Huisvestingsplan Sport 

Geachte heer Van Lanschot, 

Namens de Eindhovense Sportraad (ESR) ontvangt u hierbij het advies betreffende het 
Integraal Huisvestingsplan Sport. Wij waarderen het dat wij op dit moment in het proces 
ons advies kunnen geven en blijven gedurende het verdere proces graag nauw betrokken. 

Adviesaanvraag: 
De ESR is meer specifiek gevraagd om in het advies in ieder geval in te gaan op de volgende 
punten: 

1. Wat is het algemene, overkoepelende advies van de ESR met betrekking tot het
IHP Sport?

2. Zijn jullie van mening dat de uitwerking die dit voorstel met zich meebrengt voor
sport acceptabel zijn? Uitgangspunt hierbij is dat de aanbevelingen uit het IHP
Sport in de vorm van een financieel voorstel aan de gemeenteraad wordt
aangeboden.

1. Algemene indruk
Allereerst spreken wij graag onze waardering uit over het voornemen om een dergelijk 
grote impuls te willen geven aan de sport- en beweegmogelijkheden binnen de gemeente 
Eindhoven. Wij zijn onder de indruk van het feit dat het gesignaleerde probleem met 
betrekking tot de beschikbare sportaccommodaties zo daadkrachtig is opgepakt. Het 
rapport geeft inzicht in de verschillende gebieden van sport en haar accommodatie 
tekorten en lijkt een adequaat antwoord te geven op de huidige en in de toekomst 
ontstane ruimtes en kosten.   
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      2.  Overkoepelend advies
Wij staan in de basis positief tegenover het IHP Sport en kunnen ons ook vinden in de 
gekozen route. Wel willen wij aandacht vragen voor de volgende punten:

Planperiode 
Een planperiode tot 2040 lijkt naar onze mening lang en niet realistisch, mede gelet op de 
ervaringen van de laatste jaren; de stad en de regio groeien snel en dit heeft al gevolgen op 
de korte termijn. Ons advies is derhalve om als planperiode een periode van 4 jaar aan te 
houden (2025-2028), uiteraard naast de maatregelen en investeringen in 2024, zoals 
voorgesteld. Het vergezicht naar 2040 kan daar dan, indien gewenst, aan worden 
toegevoegd.  

Intergemeentelijke samenwerking 
Het is van belang dat het "probleem" c.q. de uitdaging met betrekking tot het creëren van 
voldoende ruimte om te sporten, niet alleen binnen de gemeentegrenzen, maar ook als een 
regionaal probleem gezien zou moeten worden dat (mede) door overleg binnen het 
Stedelijk Gebied Eindhoven opgelost kan worden. Burgers en sporters houden zich niet aan 
gemeentegrenzen en de beschikbaarheid van ruimte om te sporten en bewegen moet dan 
ook mede door intergemeentelijke samenwerking opgepakt worden. 

3. Algemene Aandachtspunten
Wij achten het van belang dat er ook voldoende aandacht wordt besteed aan de 
randvoorwaarden en zetten hieronder graag enkele aandachtspunten uiteen.  

A. Het zorgen voor een goede bereikbaarheid (infrastructuur) van de sportlocaties,
waarbij meegenomen wordt dat de bereikbaarheid met de fiets wordt gestimuleerd.

B. In het rapport missen wij aandacht voor de ruimtelijke uitdagingen die er zijn op het
gebied van toegankelijkheid en gehandicaptensport. Onder andere gelet op de
vergrijzing is dit een belangrijk aandachtspunt.

C. Voor het medegebruik van de zalen van de scholen is het belangrijk dat er duidelijke
en langdurige afspraken worden gemaakt en dat de scholen op voorhand voldoende
worden geïnformeerd over de praktische uitvoering.

D. Gelet op de ervaringen van de afgelopen jaren is enige flexibiliteit op basis van
bijvoorbeeld veranderende behoeften van dergelijke plannen belangrijk. Wij vragen
aandacht voor het inbouwen van voldoende evaluatiemomenten met alle betrokken
partijen. Ook zou benoemd moeten worden op welke wijze deze evaluaties plaats
zullen vinden en of er ruimte is voor aanpassingen binnen het plan als dat wenselijk
zou blijken te zijn.

E. Bij de invulling van de m2, dient rekening gehouden te worden met de mogelijkheid
om die multifunctioneel in te kunnen zetten.

F. In het rapport worden veel kengetallen meegenomen, waarvan het lastig is om te
verifiëren of deze goed zijn onderbouwd en waar deze op gebaseerd. Gelet op de
daling van leden bij veel sportbonden is het van belang om te weten in welke mate
en op welke wijze deze zijn meegenomen voor de langere termijn.
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4. Specifieke aandachtspunten
Tevens hebben wij enkele specifieke aandachtspunten benoemd die gericht zijn op 
de inhoud van het plan.  
A. Het is van belang om ook de sporten die niet in het plan worden genoemd, zoals de

ruitersport, golf en de handboogsport, in het oog te houden.
B.  Voor de voetbalverenigingen wordt nu gekeken naar het vervangen van natuurgras

voor kunstgras, maar er kan ook gekeken worden in hoeverre het mogelijk is om
extra velden aan te leggen.

C. Uit het rapport wordt ons niet duidelijk hoe de populariteit bij Urban wordt gemeten
om dergelijke uitgaven hiervoor te verantwoorden.

5. Betrekken verenigingen

Wij willen graag nog benadrukken dat wij het op tijd en voldoende informeren en mee 
laten denken van de verenigingen waar over wordt gesproken van groot belang achten voor 
het succes van dit plan en het maken van de juiste beslissingen.  
De veranderingen met betrekking tot sport en bewegen hebben hun eigen dynamiek, de 
behoeften veranderen snel, en dat vraagt, naast het invullen van structurele ruimtelijke 
behoeften (bijvoorbeeld zwemwater en voetbalvelden), ook om flexibiliteit bij het aanbod 
dat door de gemeente wordt aangeboden. Uiteraard moeten ook de gebruikers en de 
verenigingen in dat kader flexibel zijn en wellicht over bestaande grenzen heen durven 
kijken. Samenwerking tussen gemeente en verenigingen is daarom dan ook cruciaal om 
gezamenlijk de uitdagingen aan te gaan. 

Zoals gezegd waarderen wij het dat wij op dit moment in het proces ons advies kunnen 
geven en blijven gedurende het verdere proces graag nauw betrokken.   

Wij vertrouwen erop dat dit advies uw vragen voldoende heeft beantwoord. 

Met vriendelijke groet, 

Namens het bestuur van de ESR, 
Sven de Loijer  
Voorzitter Eindhovense Sportraad 
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